
 

Consens entre Autoritat Portuària i Ajuntament de Sagunt per 
a obrir a la ciutadania l'àrea nord del Port de Sagunt 

 
Sagunt (8-3-2016).- L'Autoritat Portuària de València (APV) i l'Ajuntament de 
Sagunt, - en la primera reunió del Comitè Assessor del Port de Sagunt - han posat 
de manifest la seua voluntat de diàleg i de consens per a estudiar l'obertura de les 
instal·lacions saguntines a la ciutadania i treballar per a millorar les infraestructures 
i connexions del port de la capital del Morvedre.  

El Comitè Assessor és un òrgan creat en el si de la Comissió delegada del Consell 
d'Administració de l'Autoritat Portuària de València per a l'impuls de la integració 
territorial, i està integrat per representants de la Generalitat Valenciana, l'Autoritat 
Portuària de València i de l'Ajuntament de Sagunt, sota la Presidència del seu 
Alcalde.  

En la reunió s'ha constatat la posició unànime de sengles administracions 
territorials i l'Autoritat Portuària en el reconeixement de la importància del Port de 
Sagunt per a la ciutat i la seua hinterland, així com de les seues oportunitats de 
desenvolupament futur, amb les quals, des de les seues respectives competències, 
es troben plenament compromeses, cobrant especial rellevància a aquest efecte 
l'efectiva disponibilitat d'espais logístics així com l'efectiva i adequada connectivitat 
terrestre del recinte portuari amb les xarxes que integren el sistema general de 
transport terrestre, amb especial referència a la connexió ferroviària. 

Així mateix, s'ha constatat la predisposició al diàleg i la voluntat d'explorar 
l'obertura a la ciutadania d'una part del recinte portuari, focalitzant-se aquesta en 
la seua àrea nord, i que servirà de base per a abordar una proposta de revisió de 
l'actual Conveni de Col·laboració, subscrit al desembre de 2009, entre l'Ajuntament 
i l'Autoritat Portuària, sense renunciar en aquest procés de revisió a la identificació 
d'aquells aspectes o realitzacions materials que pogueren portar-se a la pràctica de 
forma anticipada a la plena culminació de l'estratègia que finalment es definisca i 
articule a tal fi.  

Després de la reunió l'alcalde, Quico Fernández ha considerat esta constitució com 
“un fet molt remarcable doncs s'ha consensuat reescriure el conveni de 2009 entre 
l'Ajuntament de Sagunt i l'Autoritat Portuària, tenint molt present que els beneficis 
per a la ciutat d'aquesta actualització s'han de veure des del primer dia. Anem a 
reflectir en aqueix conveni – ha expressat *Fernandez - que pràcticament tot el 
moll Nord i el sector que envolta al moll pesquer, vaja a tenir un ús d'integració 
port-ciutat. Açò significa, que els ciutadans van a tenir accés a aqueixes zones i que 
aquestes van a tenir usos oberts als ciutadans, és a dir, d'oci, hostaleria, etc.” 

El director general de l'Autoritat Portuària de València, Francesc Sánchez, ha 
confirmat aqueixa possibilitat d'avanç en la integració port-ciutat. A nivell general 
ha afirmat que “el port de Sagunt és el port de les oportunitats i estem bolcats a 
desenvolupar-les”. 

Respecte a les possibles fórmules a l'hora de gestionar els usos ciutadans citats, ha 
dit Francesc Sánchez, que “considerem, per experiències prèvies, que seria apropiat 
que l’APV fóra la promotora de les activitats d'ús social”. 



 

“Pantalán” i Grau Vell 

Uns altres dels assumptes abordats en la primera reunió del Comitè han sigut la 
situació i l'actuació relativa al “pantalán” i les opcions per a la recuperació del Grau 
Vell. 

En aquest context l'Autoritat Portuària ha informat del resultat de l'estudi realitzat 
per a avaluar el cost de conservar íntegrament el “pantalán” així com el cost del 
seu manteniment anual, xifrant-se l'un i l'altre en cinc milions d'euros i cent mil 
euros/any; imports aquests que aconsellen i així s'ha consensuat en el si del 
Comitè, abordar un estudi d'actuacions alternatives sobre el futur d'aquesta 
instal·lació.  

Sobre la recuperació, rehabilitació i posada en valor de tota l'àrea del Grau Vell, 
tant de l'antic port ibero-romà com de les instal·lacions de la torre i els magatzems, 
l'Ajuntament ha aportat una àmplia documentació tècnica elaborada a aquest 
efecte i sobre la qual es treballarà conjuntament per a instar de l'Administració 
General de l'Estat, l'aplicació a aquest projecte de fons procedents del denominat 
“un per cent cultural” ,i que es genera de la reserva d'una partida d'almenys el 1% 
en els contractes d'obres públiques, a treballs de conservació o enriquiment del 
Patrimoni Cultural Español o al foment de la creativitat artística, amb preferència en 
la pròpia obra o en el seu immediat entorn, en el qual té un perfecte enquadrament 
l'esmentat projecte del Grau Vell. 

 

 

 

 


